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V květnu oslavíme 70. let od ukončení 2. světové války.
Pomník padlým mochovským občanům na Husově náměstí v Mochově v této válce.

Foto P.  Hanušová



       Vážení občané, 

         po naštěstí mírné zimě se již můžeme těšit na  
příjemnější jarní teploty a s tím spojené práce na  
zahradách. 

       I my budeme pokračovat jak v rozpracovaných 
tak, i v nových obecních aktivitách a akcích,  
o kterých Vás informujeme v zápisech  
zastupitelstva obce a článcích zpravodaje. 

       Přeji Vám všem krásné prožití 
Velikonočních svátků a našim dámám 
a děvčatům odvahu při koledě… 

ÚVODNÍ SLOVO STRAROSTY
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Za obsahovou stránku příspěvků a jejich správnost ručí autor. Příspěvky jsou vydávány formálně a obsahově neupravené, 
tak jak byly doručeny. Reakce a komentáře k nim jsou z technických důvodů možné až v dalším čísle Zpravodaje.



Z OBECNÍHO ÚŘADu
Z lednového Zastupitelstva - dne 27. 1. 2015 

Rozpočet obce 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí plnění rozpočtu i úpravy rozpočtu ke dni 
31. 12. 2014. Příjmy a výdaje jsou nadále vyrovnané. 
 
Termíny a podmínky připojení občanů ke kanalizaci

Dne 8. 12. 2015 byl vydán kolaudační souhlas se stavbou splaškové kanalizace 
v obci IV.-V. etapa. Realizace soukromých částí přípojek budou postupně  
zajišťovány vlastníky dotčených soukromých pozemků. Na OÚ jsou pro občany 
připraveny k vyzvednutí projekty na úpravu neveřejných částí přípojek splaškové 
kanalizace konkrétních objektů. Bylo rozhodnuto, že majitelé objektů dostanou 
leták do schránek s podrobnými podmínkami pro připojení na obecní kanalizaci 
IV.-V. etapy, podrobné podmínky připojení již stávajících etap I.-III. Konečný  
termín připojení je 31. 12. 2016. Leták dále bude obsahovat podmínky pro  
objekty, které likvidují odpadní vody samostatně. 

Nebezpečný odpad

Zastupitelstvo schválilo řešení svozu nebezpečného odpadu v obci. Svoz bude 
probíhat 2x ročně, občané budou včas in formováni. 

Zadávání zakázek malého rozsahu

Zastupitelstvo schválilo uznané znění zákona o veřejných zakázkách č. 137/2006 
od 1. 1. 2015 tak, aby výběrová řízení u malých zakázek nebyla zatěžována 
zbytečně dlouhými formálními postupy i v případech, kdy to zákon nepožaduje. 

Školský výbor obce 

Předložen program činnosti školského výboru obce Mochov. Zastupitelstvo 
program schválilo a ukládá výboru se tímto plánem řídit. 

Veřejné osvětlení v obci 

Z důvodu havarijního stavu veřejného osvětlení /dále VO/v obci bylo zpracováno 
Posouzení volby koncepce VO a uloženo starostovi obce zadat zpracování 
projektové dokumentace tak, aby bylo možno požádat o dotaci. 

Kontrola hospodářské agendy v mateřské škole Mochov 

Zastupitelstvo pověřilo a schválilo, aby kontrolní a finanční výbor obce provedl 
celkovou kontrolu vybírání úplaty na MŠ, kontrolu souvisejících potvrzení o výši 
vynaložených výdajů za umístění vyživovaného dítěte a namátkovou kontrolu 
placení stravného v MŠ. Termín kontroly byl stanoven do 15. 2. 2015. 

Výběr z usnesení Zastupitelstva č. 3/2015 ze dnes 17. 1. 2015.
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ZpRáVy Z ObecNíhO úřadu

Termíny a podmínky připojení občanů na kanalizaci v obci Mochov I., II., 
III., IV. a V. etapa (celá obec)

Schváleno na zasedání zastupitelstva obce dne 27. 1. 2015

a) Podmínky pro majitele objektů (určených k bydlení) pro připojení na obecní 
kanalizaci - IV. a V. etapa: zastupitelstvo obce stanovuje termín bezplatného 
připojení na obecní kanalizaci do 31. 12. 2016. Podmínkou je kontrola 
stavu připojení před zásypem kanalizačního vedení ze strany Obecního úřadu. 
To znamená, že je nutné oznámit plánované zasypání přípojky na OÚ nejméně 
dva dny předem. Po tomto datu bude možnost připojit se na obecní kanalizaci 
za poplatek 10.000,- Kč.

b) Podmínky pro majitele objektů (určených k bydlení) připojených na obecní 
kanalizaci - I., II. a III. etapa: zastupitelstvo obce stanovuje termín bezplatného 
připojení a kolaudace kanalizační přípojky do 31. 12. 2016. Po tomto datu bude 
možnost připojit se na obecní kanalizaci za poplatek 10.000,- Kč. Nabízíme 
možnost zajištění projektu a územního souhlasu na kanalizační přípojku a souhlas 
s umístěním přípojky na pozemku za částku 6.000,- Kč. Zájemci o tuto službu 
se musí zaevidovat na obecním úřadě v Mochově do konce září 2015. V případě 
nevyužití této možnosti si mohou majitelé nemovitostí agendu spojenou se  
stavebním povolením a kolaudací přípojky vyřešit individuálně.

c) I., II., III., IV. a V. etapa: Po termínu 31. 12. 2016 bude prováděna stavebním 
úřadem Čelákovice (ve spolupráci s OÚ Mochov a VaK Mladá Boleslav, a.s.) 
kontrola projektových dokumentací, stavu připojení na obecní kanalizaci a placení 
stočného všech objektů v obci Mochov. V případě nesplnění všech výše  
uvedených podmínek a podmínek stanovených zákonem budou dané případy 
postoupeny řízením přestupkové komisi v Čelákovicích nebo právnímu zástupci 
obce.

d) Po majitelích objektů, které nebudou napojeny na obecní kanalizaci v termínu 
do 31. 12. 2016, budeme požadovat kolaudační rozhodnutí na záchytné jímky 
a protokol o zkoušce jejich nepropustnosti. Dále pak budou předkládat  
jedenkrát za 3 měsíce doklady o likvidaci odpadních vod. Při využívání jiného 
systému likvidace odpadních vod – domácí čistička atd. budeme požadovat 
předložení kolaudačního rozhodnutí. V případě nesplnění všech výše uvedených 
podmínek a podmínek stanovených zákonem budou dané případy postoupeny 
řízením přestupkové komisi v Čelákovicích nebo právnímu zástupci obce.

V případě potřeby doplňujících informací se písemně obraťte na starostu obce 
přes e-mailovou adresu obecmochov@c-mail.cz nebo na adresu Obecní úřad 
Mochov, Sokolovská 92, Mochov.
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bIO Odpad dO pOpelNIc NepaTří

Od 1. 1. 2015 vstoupila v platnost novela zákona o odpadech, která obcím  
nařizuje oddělené soustřeďování biologických odpadů rostlinného původu. 
Toto omezení vyplývá ze směrnice o skládkování odpadů (1999/31/EC),  
která je implementována do naší platné legislativy včetně plánu odpadového  
hospodářství, ve kterém je stanoven následující cíl:

„V zájmu dosažení cíle snížit maximální množství biologicky rozložitelných  
komunálních odpadů (dále jen „BRKO“) ukládaných na skládky tak, aby podíl 
této složky činil v roce 2010 nejvíce 75 % hmotnostních, v roce 2013 nejvíce 50 % 
hmotnostních a výhledově v roce 2020 nejvíce 35% hmotnostních z celkového 
množství vzniklého v roce 1995.“

Z tohoto důvodu si Vás dovolujeme upozornit, že pokud při svozu komunálního 
odpadu (svoz klasických popelnic) bude posádkou nalezen ve Vaší nádobě 
jakýkoliv bioodpad - Vaše nádoba nebude vyvezena (v návaznosti na směrnici).

Důvodem proč se omezuje podíl ukládaných  
biologicky rozložitelných odpadů na skládky,  
je ten že rozklad těchto odpadů probíhá v ana-
erobních podmínkách a tím vzniká skládkový 
(bio)plyn s vysokým podílem metanu, který ke 
skleníkovému efektu přispívá 21 násobně více 
než hlavní skleníkový plyn oxid uhličitý, který 
vzniká při rozkladu aerobním. Proto jsou níže 
uvedené odpady odkloňovány ze skládek na  
zařízení typu řízených kompostáren, které dokáží 
tyto odpady z části přeměnit na oxid uhličitý a z části vrátit zpět do půdy 
ve formě stabilního humusu, který je zárukou, že uhlík zůstane dlouhodobě 
uložen v půdě a nebude přispívat ke skleníkovému efektu. 
Připomeňme si, co do nádoby na bioodpad (bioodpad můžete odevzdat v sepa-
račním dvoře, stejně jako ostatní tříděný odpad) patří a co tam naopak nepatří:

co do bioodpadu patří
- odpad ze zahrad občanů města, zelený odpad z údržby veřejných ploch 
(biologicky rozložitelný), posečená tráva, plevel, větvičky, listí, zvadlé květiny, 
zemina z květináčů, kůra ze stromů, ořez z keřů a stromů, drny, spadané ovoce.

co do bioodpadu nepatří
- obaly (papírové a lepenkové, plastové, kovové a kompozitní), stavební odpad 
(beton, hrubá a jemná keramika, výrobky ze sádry, cihly, odpad druhotně blíže 
neurčený nebo výše neuvedený), domovní odpad, sklo, plasty, kovy, textilní 
materiál, převařené zbytky z jídel, maso, kosti apod. jakékoliv jiné neorganické 
materiály a odpady.

AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o.
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NebeZpečNý Odpad

Na zasedání zastupitelstva obce Mochov konaného dne 27. 1. 2015 byl odsou-
hlasen dodatek č. 10 ke smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu se 
svozovou firmou AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., kterým je řešen svoz 
nebezpečného odpadu v obci. Svoz bude probíhat 2x ročně. O termínu svozu 
budou občané vždy s předstihem informováni.

Odstraňovat lze tento nebezpečný odpad – jiné motorové, převodové a mazací 
oleje; obaly obsahující zbytky nebezpečných látek nebo obaly těmito látkami 
znečištěné; absorpční činidla, filtrační materiály (včetně olejových filtrů jinak 
blíže neurčených), čistící tkaniny a ochranné oděvy znečištěné nebezpečnými 
látkami; tuky; stavební materiály obsahující azbest; rozpouštědla; kyseliny; zásady; 
pesticidy; zářivky a jiný odpad obsahující rtuť; vyřazená zařízení obsahující 
chlorfluorouhlovodíky; barvy, tiskařské barvy, lepidla a pryskyřice obsahující 
nebezpečné látky; jiná nepoužitelná léčiva; baterie a akumulátory, vyřazená 
elektrická a elektronická zařízení obsahující nebezpečné látky, kompletní.

datum, hodina a místo svozu je uvedeno na předposlední straně Zpravodaje.

pOplaTKy Za sVOZ TKO a psy

Upozorňujeme občany, že poplatek za svoz komunálního 
odpadu je splatný nejpozději do 31. 3. 2015 a je 
možno jej uhradit přímo převodem na účet obce  
č. 6026201/0100 (jako variabilní symbol uveďte číslo 
popisné) nebo do pokladny Obecního úřadu v úřední 
hodiny pro veřejnost. Taktéž upozorňujeme na splatnost 
poplatku držitele psů. Poplatková povinnost vzniká 
držiteli psa v den, kdy pes dovršil stáří tří měsíců, 
nebo v den, kdy se stal držitelem psa staršího tří  
měsíců. Poplatek ze psů je splatný do 31. 3. 2015 
a je možno jej uhradit stejně jako poplatek za svoz  
komunálního odpadu.

separační dvůr 

S přechodem na letní čas, který připadá vždy na poslední neděli v březnu, bude 
separační dvůr opět otevřen každou sobotu od 10:00 – 11:30 hod. a každou 
středu od 17:00 – 18:00 hod.
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NĚcO MálO K ZaMyŠleNí II

V minulém čísle zpravodaje jsem si dovolil napsat malé zamyšlení nad činností 
technických služeb a udržováním pořádku v Mochově. Dnes se pokusím  
o zhodnocení stavu na některých místech a připomenutí povinnosti občanů, 
vyplývající ze zákona.

Začnu tedy povinností a tou je označování nemovitostí číslem popisným.  
Na některých domech a stavebních objektech označení chybí, přestože bylo 
majiteli nemovitosti přiděleno, v jiných případech je nečitelné nebo majitel  
po opravě fasády zapomene umístit tabulku zpátky. To může způsobovat v kritických 
situacích velké problémy v orientaci hasičům, záchranářům, policistům, ale  
i poštovním doručovatelům, návštěvníkům obce a dalším lidem. Tuto problematiku 
řeší platná vyhláška ministerstva vnitra číslo 326/2000 Sb., která říká, že každá 
budova se označí jedním číslem popisným a orientačním. Dále stanoví, že  
popisná, evidenční a orientační čísla se barevně od sebe liší a umisťují se tak, 
aby byla dobře viditelná. Čísla orientační se navíc umisťují vždy pod tabulku  
s číslem popisným. 

Cílem mé kontroly bylo i označení ulic a veřejných prostranství v obci. „Dle 
zákona o obcích provede označení ulic a jiných veřejných prostranství na svůj 
náklad obec. Vlastník nemovitosti je však povinen strpět bezúplatné připevnění 
tabulky s označením ulice nebo jiného veřejného prostranství na své nemovi-
tosti“. V naší obci dojde ke kompletnímu přeznačení ulic a náměstí v součin-
nosti s výměnou lamp veřejného osvětlení. Bude vypracován nový orientační 
plán obce a podle něho se provede nové značení. 

V obci bylo umístěno pět nových košů na sběr odpadků, na kterých jsou  
přidělány i schránky s pytlíky pro sběr psích exkrementů. Řada občanů ale 
nerespektuje zákon o udržování pořádku v obcích a po svých psech zásadně 
neuklízí. Několikrát jsem byl svědkem, jak některý občan do těchto hromádek 
šlápne a čistí si zašpiněnou obuv o trávník nebo chodník a poté se v této špíně 
proběhne malé děcko a malér je dokonán. To jsme skutečně na takové úrovni, 
že pes je víc než člověk a ostatní lidé musí touto bezohledností trpět? 

S přicházejícím jarem probíhá větší úklid v obci a končí prořezávání náletových 
a nemocných dřevin. Materiál z těchto stromů je drcen nově zakoupeným  
drtičem větví a tato hmota je nabízena občanům k topení. Zbytek je odvážen 
na skládku bioodpadů. Pokud provádíte prořez na svých zahradách a máte 
těchto dřevin větší množství, je možnost si tento drtič objednat na OÚ nebo na 
telefonním čísle 777088809, kde si domluvíte termín. Rozdrcením se zásadním 
způsobem zmenší objem a máte snadnější přepravu do sběrného dvora, kde 
tento materiál odevzdáte.
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Zároveň s úklidem a obnovou zeleně v obci, se provádí i dosévání nové trávy 
na místech, kde se kopala kanalizace a místech poškozených různou činností. 
Jedním z těchto míst je například ulice Pod Kostelem nebo Příčná. V prvně 
jmenované byla provedena úprava navezené zeminy na louce za stodolou. Tato 
úprava vydržela přesně jeden den a hned ji nějaký řidič rozjezdil. Takže násle-
dovala nová úprava a zatlučení kolíků s páskou. Snad to alespoň na nějaký 
čas vydrží bez poškození nebo zcizení. Samozřejmostí je to, že se tam objevila 
i nová hromada, ne hlíny, ale od nějakého hodného pejska, který asi provádí 
následné hnojení a určitě se prochází „sám“ po Mochově, protože jeho majitel 
by ohleduplně provedl úklid, když pes to sám neumí a nemá možnost posoudit 
následky svého chování. 

Také v druhé ulici, tedy Příčné, došlo k odstranění nevhodného materiálu po 
výkopu kanalizace, který tam navezl „pracovitý“ občan ze svého pozemku, 
místo aby ho umístil na příslušném místě, kam jinak patří. Zarážející je, že tento 
člověk, který je aktivní při mnohých akcích a vystupuje jako karatel nedostatků 
ostatních, má takovéto jednání. Ostatně jeho dílem je i to, že beton, který mu 
zůstal doma po práci, navezl okolo stromů, kde ho rozhrabal v dost silné vrstvě 
a tím přispěl ke strádání již tak dost zkoušených porostů. Ale abych se  
netrefoval jenom do tohoto občana, tak bych rád „poděkoval“ i dalším jedincům 
bydlícím v okolí, kteří zase parkují na vyhrabaném a uklizeném trávníku.  
Parkování se tam opravdu daří, došlo k vyježdění a rozbahnění pozemku  
v délce asi pěti metrů. Aby si majitel nemusel špinit obuv při vystupování  
a následném nastupování bahnem, tak se přesunul mezi další dva stromy o kus 
dál. Ovšem při vlhkém počasí došlo k totální devastaci i tady, takže postupuje 
na další nezničené místo a tady opět dochází k poškozování trávníku. Nyní 
tam chceme zasít novou trávu, ale je to vůbec potřeba, když to následně zase 
tito občané zničí? Je to opravdu smutný pohled na některé ulice v Mochově. 
Copak dnes již nikomu z nás nezáleží, v jakém prostředí žije a kde si hrají jeho 
děti? 

Rád bych poděkoval všem slušným a ohledu-
plným lidem v těchto ulicích a nejenom v nich, 
kteří opět parkují u svých domů, neničí ostatní 
zeleň a nám tím usnadňují péči o její stav  
a sobě dopřávají hezké okolí svých domovů.  
Děkuji i slušným pejskařům, kterým záleží na 
čistotě obce a uklízejí po svých pejscích a všem, 
kteří používají odpadkové koše a neodhazují vše 
okolo sebe, kde je to zrovna napadne.
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Podrobnosti, případně fotky a videa ke stavu, který u nás panuje, najdete na 
webových stránkách www.mochov-ts.cz , kde můžete pomocí formuláře nebo 
uvedených kontaktů také sdělit své náměty, přání a připomínky k dění v obci. 
Na těchto stránkách najdete informace a rady, jak postupovat při řešení problémů 
s odpady v obci a řadu dalších věcí. Jsou tady i různé ankety, kde můžete  
vyjádřit podporu tomu „svému“ řešení. 

Tolik tedy dnešní krátké zamyšlení nad děním okolo čistoty a pořádku v Mochově. 

Přeji všem lidem hezké jarní dny a samou radost v duši, kterou budou rozdávat 
ve svém okolí a někdy příště zase na shledanou. 

      Ladislav Zejda, TS Mochov
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ZpRáVy Od ZasTupITelŮ

Vyjádření k článku zastupitele v minulém čísle Zpravodaje č. 4 - prosinec 
2014:
 Milan Jirsák - poděkování, zamyšlení, přání, pozvání 

Po přečtení článku zastupitele p. Jirsáka v minulém čísle Zpravodaje se níže 
podepsaní zastupitelé obce distancují od jeho obsahu. Je možné, že takovéto 
články budou náplní „práce“ pana Jirsáka v Zastupitelstvu. Pokud by se objevily, 
nebudeme je více komentovat, občané si jistě utvoří svůj vlastní názor.

  
F. Bouček, starosta, J. Turek, místostarosta, J. Bouma, J. Frydrychová,  

T. Kovář, L. Marek, J. Rangl, V. Stará, V. Ulrych - zastupitelé

Vážení spoluobčané, 

v poslední době velmi často procházím Mochovem v různých denních časech 
a pokaždé, když jdu přes náměstí, nemohu se zbavit pocitu, že zde něco není  
v pořádku. Přesto, že od začátku roku připravujeme několik projektů, například: 
rekonstrukci veřejného osvětlení, dojezdovou komunikaci pro cyklisty a chodce 
do Čelákovic, dopravní obslužnost, nové povrchy cest a nové chodníky, rekon-
strukci školy, nemohu se zbavit pocitu, že je potřeba ještě něco rychle udělat. 

Centrem každé obce je její náměstí, které je i naší dominantou. V této lokalitě 
se nachází stanoviště autobusů, které ve své současné podobě velice ohrožuje 
bezpečnost silničního provozu a proto by řešení tohoto problému mělo být  
prioritní. Všichni z nás můžeme několikrát za den vidět stát proti sobě i tři 
autobusy a k tomu často i několik osobních aut a úzkou mezerou mezi nimi 
se hrnou poměrně rychle projíždějící vozidla. Vzniká zde nepřehledná situace 
při které hrozí, že může dojít k dopravní nehodě nebo při vstupu na přechod 
ke sražení chodce. Nejvíce rizikovou skupinou jsou zvláště děti. Nedávno se 
podobný smutný případ stal v nedalekých Nehvizdech. Dlouhodobě proto  
uvažujeme o úpravě náměstí jak po architektonické stránce, tak i po stránce 
dopravní obslužnosti, která by vyřešila zájezdy autobusů mimo vozovku. 

Vzhledem k tomu, že projekty podobného druhu jsou finančně velice náročné, 
oslovil jsem ČVUT Praha, Katedru krajinné architektury, vedenou panem ing.
arch. Sittou a navázali jsme spolupráci za účelem vypracování urbanistických 
studií, ve kterých by byly mimo jiné zakomponovány i dopravní úpravy výše 
zmíněné zastávky autobusů. Vypracování provedou 4 studenti této katedry,  
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z nichž jeden z nich bude mít tuto studii jako diplomovou práci. Koncem května 
nebo začátkem června budeme mít k dispozici čtyři pohledy a studenti by měli 
představit a obhajovat své práce v Mochově. V případě, že vzniknou návrhy,
které hlavně v dopravní obslužnosti náměstí budou řešit problémy bezpeč-
nosti a jejich realizace nebude podmíněna příliš nákladnými opatřeními, jsme 
rozhodnuti provést část týkající se autobusové zastávky co nejdříve to bude 
možné. 

V této souvislosti bych chtěl poděkovat paní Chrastilové, která vyšla vstříc  
studentům ČVUT a jejich zájmu o historii Mochova a umožnila jim tak nahléd-
nout do své sbírky historických fotografií. 

Souběžně rovněž pracujeme na dopravním značení v obci, na kterém se můžete 
všichni podílet s tím, že Vaše konstruktivní připomínky zakomponujeme do  
celkového plánu, který bude ve finále projednán s Policií ČR, dopravním od-
borem a v případě dohody následně realizován. Je to velmi důležitá věc, neboť  
v současné době máme pouze 2 přechody přes hlavní komunikaci č. 245, která 
dělí obec zhruba na dvě části. Přestože většina z nás jistě není s tímto stavem 
spokojena, dostali jsme zatím pouze jednu připomínku k dopravnímu značení. 
Proto bych Vás touto cestou ještě jednou rád požádal, abyste se k tomuto  
tématu vyjádřili a poslali nám co nejdříve Vaše náměty. Návrh je na webu obce. 
Vaše podpora bude důležitá při jednání s Dopravním odborem Čelákovice  
a Policií ČR o konečné verzi. 

Rovněž bych chtěl velmi ocenit vstřícný postoj místních spolků a zájmových 
sdružení k iniciativě MAS Pošembeří, v rámci pomoci při akci „Ukliďme  
Pošembeří 2015“. Bude se jednat o úklid nejvíce znečistěných míst v obci  
a okolí. Obecní úřad ve spolupráci s MAS Pošembeří zajistí pytle na odpad,  
pracovní rukavice a další pomůcky a také odvoz sebraných odpadků. akce 
je plánována na 11. 4. 2015. Se zástupci jednotlivých spolků a sdružení 
proběhne koordinační schůzka, na které budou dohodnuty podrobnosti. Pokud 
bude mít kdokoliv z Vás zájem se na této iniciativě podílet a nevyhovoval by mu 
tento termín, je možno uklízet jakýkoliv jiný den. Informace je možné získat na 
Obecním úřadě v Mochově.

Závěrem bych chtěl popřát všem mochovským občanům pevné zdraví a do 
budoucnosti hodně optimismu.

Jan Turek, místostarosta
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Vážení spoluobčané, řidičky a řidiči,

v minulém a v tomto čísle Zpravodaje jste si přečetli, že se některé veřejné 
komunikace v Mochově upravily a opravily, byl postavený kruhový objezd  
a další změny místních komunikací nás v následujících měsících čekají. Se svými 
vozidly jsme všichni účastníci silničního provozu a aby bylo na silnicích 
bezpečno, je nutné se starat nejenom o komunikace, ale i o svá vozidla.  
Dovolte mi připomenout, jakou péči si vaše auto, nejen karosérie a viditelné 
části vozu, ale i motor, elektrické součásti, akumulátor, pneumatiky zaslouží  
a potřebují po náročné zimě.

Základem je důkladná očista celého vozu od posypové soli a kamínků. Dále 
kontrola a případná oprava šrámů na spodku vozu i na povrchu karosérie  
a její konzervace. Je dobré řádně vystříkat i brzdy. samozřejmostí je náhrada 
zimních pneumatik letními, pokud zimní vzorek nekončí a řidič ho nebude 
„dojíždět“ na jaře a v létě. Z důvodu bezpečnosti obecně platí, že přezouvat na 
letní pneumatiky je lepší později než příliš brzy. Stoupnou-li venkovní teploty 
nad 7° C, zhorší se jízdní vlastnosti zimních pneumatik a výrazně se zvyšuje 
jejich opotřebení při provozu a stoupá spotřeba paliva. Rozhodně bychom ale 
přezutí neměli uspěchat. Jarní námrazy a zmrzlý déšť nejsou nikdy příjemným 
překvapením. Podle vyhlášky by měla být hloubka vzorku letní pneumatiky 
minimálně 1,6 mm a zimní pneumatiky 4 mm.

Často se zapomíná na brzdy. Po zimě je zapotřebí zkontrolovat tloušťku brzdo-
vého obložení, těsnost brzdového vedení, opotřebení brzdových bubnů nebo 
kotoučů a případně dolít brzdovou kapalinu.

O některé záležitosti spojené s vozidlem se zvládnete postarat sami, ostatní, 
techničtější úkony, bychom ale měli přenechat odborníkům s patřičným  
vybavením.

Přechod zimy a jara je také vhodným obdobím ke kontrole povinné výbavy 
vozidla, mezi kterou patří např. i autolekárnička. Řidiči i řidičky na ni občas 
zapomínají, její chybění v autě však znamená porušení zákona. Důležitý je  
povinný obsah lekárničky a data expirace jednotlivých součástí. Stačí vyměnit 
ty položky, kterým končí platnost.

Přeji Všem krásné jaro a mnoho šťastných kilometrů! 

Tomáš Kovář, zastupitel
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péče O duŠeVNí ZdRaVí VeRsus deMOKRacIe 

Pokud někdo začne hledat informace o tom, co vše je potřebné dělat pro své 
zdraví, tak kromě zdravého stravování a pohybu je třetí, a ukazuje se, že nejdů-
ležitější, péče o duševní zdraví. Tedy život bez stresu, s pozitivním pohledem 
na svět, nenechat si kazit náladu. I tak je možné si vysvětlit výsledek voleb,  
kdy ta vítězná většina voličů si asi řekla: „Náš Mochov po nás nic nechce, vše 
za nás udělá, o vše se postará, starosta má stavební firmu, ta vše, co obec  
potřebuje, udělá, například chodníky, zkrátka ideál.“ Došli k volbám, vhodili 
svojí volbu, dobře to pro ně dopadlo, už se nemusí zase 4 roky starat, nemusí 
nic dělat, pohodička – zkrátka vše nejlepší pro své zdraví. 

A tak si starosti dělají jen ti, kteří se o dění v obci opravdu zajímají, kteří ale nepatří 
k té většině. Ti stále chodí na zastupitelstva a zajímají se o to, jak je hospoda-
řeno s prostředky nás všech. Pravda je, že zdraví to vyloženě neprospívá. 

A jak to souvisí s tou demokracií? Marná byla moje snaha, aby alespoň  
prostřednictvím mojí osoby byla prováděna demokratická kontrola nad děním  
v obci účastí v Kontrolním výboru. Je pravdivé vyjádření pana starosty  
v posledním zpravodaji, cituji: „Při volbě předsedů a členů výborů na zasedání 
ZO byla dána možnost podílet se na chodu obce i zastupitelům z řad ostatních 
uskupení.“ A o něco dále: „Zastupitel Jan Rangl navrhl zvolit členem pana  
Václava Ulrycha, já jsem navrhl pana Petra Koska. Pro návrh Ing. Jirsáka byl 
pouze on sám.“ Ano, teoretickou možnost jsem dostal, mohl jsem se navrhnout 
sám, co více jsem si mohl přát? Nic! 

Naplňuje se bohužel to, o co jsem měl obavy. Kontrolní výbor dosud nezačal 
plnit základní povinnost danou mu Jednacím řádem obce, kde v Článku 7,  
Program zasedání, odst. 4) Jednou za čtvrtletí musí být na zasedání Zastupitelstva 
zařazeny minimálně následující body: a) kontrola plnění usnesení Zastupitelstva 
– předkládá kontrolní výbor – viz článek 16. a v Článku 16, Zabezpečení plnění 
a kontrola plnění usnesení, odstavec 3) Kontrolu plnění usnesení Zastupitelstva 
provádí kontrolní výbor a o výsledcích kontroly informuje Zastupitelstvo formou 
zápisu průběžně na zasedání Zastupitelstva. 

Když jsem na zastupitelstvu 27. 1. 2015 vznesl dotaz na předsedu výboru pana 
Rangla, kdy začne pracovat Kontrolní výbor, byl velice překvapen, cože by to 
měl dělat. Zmohl se pouze na to, že prováděli kontrolu v mateřské škole. Ze  
zápisu ze zastupitelstva se ale dozvíme: „Jan Rangl – kontrolní výbor pravidelně 
pracuje, ale není z něho vypracován zápis.“ Ano, i já jsem byl pro to, aby se pan 
Rangl stal předsedou Kontrolního výboru, doufaje, že je to správná volba, že 
bude tento výbor dobře pracovat. Zatím se tak ale bohužel nestalo. Pan Rangl
si zřejmě dosud neuvědomil, že kontrola usnesení je ochrana nás všech,  
starosty i zastupitelů, že to, proč zastupují občany, je v tom, že když se na 
něčem usnesou formou usnesení, tak to bude také provedeno, případně když
ne, tak proč ne a jak se to napraví. Že usnesení nejsou pro legraci, ale docela 
vážná věc.
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S tím totiž souvisel i další můj dotaz, jaké jsou výsledky z jednání ohledně  
povodňového plánu. Dne 31. 7. 2013 (ano, v létě 2013!) bylo schváleno  
usnesení č. 8/27 (k bodu 6) následujícího znění: „Zastupitelstvo obce pověřu-
je starostu obce projednat návrhy opatření proti záplavám s Povodím Labe.“ 
Tehdy byl starostou ještě pan Marek. Dne 27. 1. 2015 jsem dostal následující 
odpověď starosty: „František Bouček – jsem v kontaktu s p. Mouchou. Termín 
jednání bude upřesněn.“ Ano, trvá to už rok a půl! V zápise se již neobjevila  
poznámka pana starosty, že povodně nás netrápí, protože při té poslední  
vlastně nedošlo k žádným škodám. 

Ještě vás to baví číst? Asi ne. Kdo dočetl až sem, tak díky za trpělivost. Ani mě 
to nebavilo psát. Je to totiž pořád to stejné. Tak trochu Titanik, vše je krásné, 
pozitivní, na růžovo, „my pracujeme“ – nerušit! Péče o duševní zdraví se daří, 
co více si přát. 

Milan Jirsák

MOchOVŠTí ROdácI

V letošním roce slavíme 70. výročí ukončení 2. světové války. Ani historici  
nedokáží popsat utrpení vojáků a civilistů, nedokáží spočítat množství zmařených 
životů. Snad v každé vesnici a ve městech, na náměstích, v parcích najdeme 
pomníčky padlým ve 2. světové válce. I v Mochově na Husově náměstí je  
Pomník padlým se šesti jmény, kteří za různých okolností v této válce zemřeli.

Jsou to: Mareček alois, Zítek Václav, Novák Jiří, Fryc Jindřich, Just alois 
a Kofroň ladislav.

Při Vojenském historickém ústavu v Praze existuje Spolek pro vojenská pietní 
místa. Tam je, jako jediný, zapsán pan Alois Mareček, narozen r. 1889. Zemřel 
za II. stanného práva na popravišti v Pardubicích v pátek dne 19. 6. 1942.

Mochovská kronika popisuje velmi podrobně odhalení pamětní desky na jeho 
počest. Z kroniky citujeme: V neděli 22. 6. 1947 v 15 hod. odpoledne byla 
na rodinném domku č. p. 104 pana Marečka Aloise, inspekčního zámečníka  
v cukrovaru v Mochově, odhalena pamětní deska. Zemřel mučednickou smrtí  
v době heydrichiády 19. 6. 1942 na popravišti v Ruzyni, kde byl pravděpo-
dobně zastřelen. V denním tisku si v červnu 1942 občané Mochova s hrůzou 
přečetli v seznamu odsouzených k trestu smrti pod č. 18, že Alois Mareček
byl odsouzen k trestu smrti a rozsudek byl vykonán. Jmění odsouzeného bylo 
zabaveno. Kronikář píše, že se vědělo, že 9. 6. 1942 přijelo gestapo, zatklo jej  
v jeho bytě, byl odvezen a současně bylo odvezeno i jeho rádio. 

Odhalení desky stalo se na popud Sociálně demokratické strany v Mochově, 
které byl mnohaletým stoupencem. V cukrovaru mochovském byl zaměstnán 
nepřetržitě od r. 1918. Tato národní pietní vzpomínka za účasti členů Místního 
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národního výboru, zástupců vojska generála Přikryla a plukovníka Kvapila,
legionářů, politických korporací a spolků z místa a okolí a za velké účasti  
občanstva, stala se „čestným pohřbem“ v naší obci. Před odhalením desky
promluvil předseda MNV Josef Junek, za korporaci ČSSD pan Dvořák, za  
občanstvo pan František Linka, za cukrovar v Mochově jeho ředitel ing. Josef
Erben. Z pozůstalých byla přítomna manželka, dcera, syn a nejbližší příbuzní.

Pietní akt byl ukončen vojenskými poctami a státní hymnou, zahranou vojen-
skou hudbou milovické posádky. Aloisi Marečkovi byl udělen Válečný kříž 1939 
in memoriam.

Tolik mochovská kronika. 

Deska na domě č. 104 se bohužel neza-
chovala, zřejmě střídáním různých majitelů 
domu.

V kronice Mochova jsou zmíněna ostatní  
jména zemřelých mochovských občanů,  
nenašla se přesná data a místa úmrtí, ani 
přesné okolnosti jejich skonu.

Vzpomínejme na naše padlé spoluobčany! 

čest jejich památce!!
MUDr.Vlastimila Stará, Marie Chrastilová

Literatura a zdroje informací:

Mochovská kronika, II. část. Popis událostí redakčně zkrácen, vč. výběru dobových fotografií

Spolek pro vojenská pietní místa při Vojenském historickém 
ústavu v Praze – seznam popravených po atentátu na 
říšského protektora Heydricha

Dějiny II.světové války, Kolektiv autorů
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ZpRáVy Z MaTeřsKé ŠKOly

ZápIs do Mateřské školy Mochov, okres praha-východ na školní rok 
2015–2016 se bude konat v pondělí 4. května 2015 od 7.00 do 11.30 hod.  
v ředitelně mateřské školy, případně od 9.30 hod. do 11.00 hod. v nové třídě 
mateřské školy a od 16.00 do 18.00 hod. opět v nové třídě mateřské školy.

Novou část mateřské školy, která patří mladším dětem, si můžete v určené 
době celou prohlédnout a děti si tu pod Vaším dohledem mohou pohrát. 
V době zápisu v nové třídě můžete nahlédnout i do zrekonstruované třídy 
starších dětí. Od 17.00 hod. bude i tato část školky volná k prohlídce i ke hrám.

Žádost o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání jejíž součástí je Vyjádření 
ošetřujícího lékaře ke zdravotnímu stavu dítěte (t.j. potvrzení podmínek 
§ 50 zákona č. 258/2005 Sb., o ochraně veřejného zdraví) si můžete vyzvednout 
ve vstupní chodbě hlavní budovy mateřské školy od úterý 7. 4. do pátku  
10. 4. 2015, a to vždy od 6.30 do 8.00 hod. a od 14.30 do 17.00 hod., nebo 
získat z úřední desky obce Mochov, případně na stránkách mateřské školy 
www.msmochov.cz.

K zápisu s sebou přineste: rodný list dítěte.

Konání zápisu bude oznámeno veřejnosti nejpozději 14 dní před zápisem 
a zveřejněno na úřední desce obce Mochov, vyvěšením barevných letáčků:  
v MŠ, ve vitríně OÚ, ve zdravotním středisku a ve zdejších obchodech).

Seznam dětí přijatých k předškolnímu vzdělávání bude vyvěšen na dveřích 
hlavní budovy mateřské školy a na www.msmochov.cz v pondělí 1. 6. 2015 
(v souladu se zákonem č. 561/2004 sb., (školský zákon), ve znění zákona 
č. 370/2012 Sb., § 37 odst. 1). Doklad o nepřijetí (ale i přijetí) si vyzvedněte v MŠ 
téhož dne od 7.00 do 8.00 hod. nebo od 15.00 do 16.00 hod.

Miroslava Kverková, ředitelka ZŠ

MasOpusT V MaTeřsKé ŠKOle

Lidové zvyky a obyčeje se uchovaly po celá staletí. Mnohé se vázaly na běh 
slunce a proměny přírody, souvisely s církevními svátky a na jejich podobu měl 
vliv historický vývoj v Evropě a v českých zemích.

Na masopustu je příjemné, že se radujeme, veselíme, bavíme.

Cílem našeho školního vzdělávacího programu bylo znovuobjevovat zapomenuté 
lidové obyčeje, zvyky a tradice. V MŠ je masopustní období vhodné k tomu, aby 

Z MOCHOVSKÝCH ŠKOL
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se děti seznámily s různými řemesly, s profesemi (současnými i dávno zapome-
nutými), s nářadím a nástroji, které k nim patří. Některé si mohly i vyzkoušet.

Jak masopust prožívali naši předci před dávnými časy? Vypravili jsme se s dětmi 
do Regionálního muzea v Kolíně na výlet. Masopust, Laufr, Bába s nůší, Klibna, 
Medvěd, Smrtka, vyzdobený stůl s tradičním jídlem – koblihy a jiné dobroty ze 
zabijačky – poučné a velmi zajímavé. Děti pozorovaly i královské město Kolín 
ve středověku s interaktivními prvky.

Seznámily se i se životem dříve, jak se bydlelo, jaké se používalo nádobí, nábytek, 
k čemu sloužil kolovrátek apod. Vyvrcholením byla výtvarná dílna, kde si děti vyrobily 
masku, kterou si odnesly domů. Tento projekt pokračoval ještě dále v mateřské škole.

Maškarní karneval umožnil dětem prožít radost z hudby, rytmického pohybu, 
tance, oblíbených her, soutěží a písní. O veselí se staral p. Toman ve spolupráci 
s pedagogy. Děti se do toho pustily s radostí a o legraci nebyla nouze.  
Ohleduplné chování, porozumění a ocenění druhého je vlastně dobrý základ 
pro upevňování kamarádských vztahů.

Poděkování a velkou pochvalu si zaslouží rodiče. Masky dětí byly úžasné a věřím, 
že společný prožitek s vlastními dětmi pomohl nahradit televizi nebo počítač. 
Vyprávění dětí nás o tom přesvědčilo. Průvod masek byl opravdu pestrý. Zážitky 
a fotografie zůstanou skvělou památkou. Další aktivity v průběhu týdne byly 
doprovázeny lidovými písněmi, říkadly, kreslením, stříháním, lepením, prací  
s drobným materiálem, vyprávěním a nasloucháním.

Děti si vyrobily masky v muzeu v Kolíně
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Celý kolektiv MŠ se podílel na aktivním zapojení dětí a na radostném prožití 
společné události. Zapomněli jsme na starosti a společně se podíleli na báječné 
atmosféře. 
Mohu konstatovat, že se masopustní období povedlo. Věřím, že se některé 
lidové obyčeje, zvyky a tradice uchovají v naší paměti.

Jemine, domine, masopust pomine.
Jemine, domine, masopust pryč.                                 

 Zdeňka Křížová, učitelka

NáVŠTĚVa ZVířáTeK Ve ŠKOlce

O zpestření posledních zimních dnů a zkrácení čekání na jarní sluníčko se 
nám ve školce postarala návštěva. Nebyla to návštěva lidská, ale zvířecí: roční  
pejsek a mládě užovky. Snad každý z nás si někdy přál mít zvířecího kamaráda. 
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Co však ale o tom živém tvorečku takové malé dítě ví? Co takové zvířátko vlastně 
potřebuje a jak se k němu chovat? V kreslených pohádkách a počítačových hrách 
je všechno jiné – zvířátko je nesmrtelné, nic ho nebolí. Není lehké se pak dostat 
do světa skutečných živých tvorů.

Ukázka přirozeného chování zvířátek a zajímavé a poučné vyprávění, při  
kterém si děti mohly skutečná zvířátka pohladit, pomazlit, se dětem moc líbily. 
Snad si odnesly nejen informace, ale také úctu a vlídnost k živým tvorům,  
kteří jsou odpradávna našimi společníky.

Eva Krmenčíková, učitelka
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ZpRáVy Ze ZáKladNí ŠKOly

ZápIs dO 1. ROčNíKu

Letos, stejně jako i v jiných letech, se zápis do 1. ročníku konal v lednu – na 
začátku termínu vypsaného MŠMT pro zápis k základnímu vzdělávání.

Chceme, aby se naši nastávající žáci do školy těšili. Proto jsme je k nám po-
zvali s předstihem již 13. ledna dopoledne. Předškoláčci se nejdříve zúčastnili 
vyučování v 1. ročníku, kde jim prvňáčci ukázali, co se za půl roku ve škole 
všechno naučili. Poté se děti z mateřské školy seznámily s celou školní budovou. 
Viděly všechny třídy, počítačovou učebnu, jídelnu i tělocvičnu.

15. ledna, při Dnu otevřených dveří, mohly školu navštívit znovu i se svými rodiči.

Jsme malá škola, a tak se na přípravě „zápisu“ podíleli téměř všichni… Žáci 
při výtvarné výchově připravovali pro nastávající prvňáčky dárečky, roznášeli 
rodičům budoucích školáků pozvánky k zápisu. Paní učitelky vyzdobily třídy 
i ostatní prostory školy, protože zápis se odehrával v celé budově a škola se 
změnila v mořskou říši.

V úterý 20. ledna, v den „zápisu“, na budoucí školáky opět čekali jejich starší 
kamarádi. Tentokrát žáci 5. ročníku. Převlékli se do pirátských a námořnických 
kostýmů a pomáhali s jeho organizací.

Na jednotlivých stanovištích plnili nastávající školáci zábavné úkoly a ani si neuvě-
domovali, že jejich starší kamarádi pod dohledem paní učitelky zjišťují, jestli ovládají 
poznávání barev, jestli si dokáží zavázat tkaničky, složit rozstříhaný obrázek…

Žáci a žákyně 5. ročníku pomáhali při „zápisu“ dětí do první třídy
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Na úplný závěr je čekala chvíle povídání s paní učitelkou, při které se zjišťovala 
hlavně jejich správná výslovnost a schopnost komunikace.

Rodiče zatím vyplnili potřebný dotazník, ale také stihli pozorovat své děti při 
hrách a vyfotit si je na památku.

V letošním roce přišlo k zápisu 18 dětí. 15 z nich je již zapsaných k základnímu 
vzdělávání, tři čekají na vyšetření v pedagogicko-psychologické poradně.

A co od Vánoc zažili kromě pilného učení naši současní žáci?

Pro ně byl připraven ekologický program „ Tonda obal“, projektový den „I děti 
mají svá práva“, promítání cestopisného filmu o Madagaskaru z cyklu Kouzelná 
planeta v KD Čelákovice, vzdělávací program a zároveň zábavné setkání se 
psem Sorbonem – „Sorbon – pes fotbalista“, pro žáky 4. ročníku kurz dopravní 
výchovy.

Poslední akcí, Sluníčkovým dnem, jsme chtěli přivítat jaro. Ve čtvrtek 19. března 
jsme se ve škole všichni sešli v oblečení v barvách jara, povídali jsme si o jaru 
i zvycích našich prababiček, děti si vyrobily sluneční čelenky, naučily se krásné 
básničky o jaru. Vyvrcholením celého dne bylo vynášení Smrtky a její hození do 
Výmoly. Hurónský jásot, který provázel odnášení Smrtky proudem z Mochova, 
musel opravdu zimu zahnat a jaro již přivolat.

Andrea Koubíková, ředitelka ZŠ

INFORMace MĚsTsKé pOlIcIe čeláKOVIce 

Vážení občané,

v tomto článku bych se chtěl poohlédnout za uplynulým rokem, z pohledu  
práce naší Městské policie v Mochově. Zde již provádíme svou činnost od 
1. 7. 2012 na základě veřejnoprávní smlouvy mezi Mochovem a Čelákovicemi.

Za rok 2014 jsme v Mochově nasloužili 501 hodin služby, kterých jsme najeli 
6863 km. Během této služby bylo řešeno 79 přestupků a to zejména v dopravě. 
Minulý rok byl ve znamení dopravních uzavírek a proto většina těchto přestupků 
bylo na úseku nedodržování dopravních omezení, která byla nutná k provedení 
stavebních prací. I přesto se k této represi sáhlo vždy až v případě, že se domluvy 
a jiné mírnější prostředky minuly účinkem. Jinak jsme v Mochově řešili dalších 
41 událostí, zejména se jednalo o oznámení o problémech v dopravě a nehodách, 
přestupcích a toulavých psech.



Jako nejzajímavější události bych uvedl odchyt dvou agresivních psů v březnu, 
kdy psi byli předáni majiteli z vedlejší obce. Dále v dubnu jsme obdrželi oznámení 
o pohybu malého dítěte, kdy bylo zjištěno, že se zrovna ztratilo matce z nedaleké 
ubytovny a proto ji bylo dítě předáno dřív než žena věc oznámila na Policii.  
V květnu jsme zase asistovali Policii ČR při koncertu skupiny Ortel v Sokolovně, 
který proběhl bez větších incidentů. V červnu byla provedena asistence  
u dopravní nehody, kde zasahoval i záchranářský vrtulník. O prázdninách byl 
poměrně klid a z větších akcí bych uvedl asistenci sociálnímu orgánu při místním 
šetření v rodině a zákrok, kdy občané Rumunska zastavovali vozidla a nabízeli 
šperky. Z místa byli ihned vykázáni a doprovodili jsme je na hranice katastru. 
Jako úsměvný případ bych uvedl oznámení ze září, kdy bylo oznámeno, že někdo 
krade brambory na poli. Po příjezdu hlídky bylo zjištěno, že jde o prašníky  
výzkumného ústavu a odebírají zde vzorky pro zkoumání a celou věc mají  
domluvenou s majitelem pole. Pravým opakem a nejtragičtější událostí, byla 
dopravní nehoda jednoho vozidla a dvou cyklistů, kdy došlo k úmrtí obou 
cyklistů. V listopadu jsme zase byli přivoláni k případu údajného vloupání do 
domu, kdy se pachatelé měli nacházet ještě na místě. Po příjezdu bylo ovšem 
zjištěno, že se jedná o neshody ohledně podnájmu nemovitosti a proto se  
nejednalo o trestný čin.

Mochov je pro nás z pohledu bezpečnosti klidná obec a proto je zde naše činnost 
směřována hlavně preventivně a víme, že naše pouhá přítomnost kolikrát  
postačí k nápravě. Z toho důvodu jsou naše hlídky do obce směrovány v době 
konání nějaké kulturní nebo společenské události anebo v době, právě zmiňovaných 
dopravních opatření. Další preventivní činností je hlídkování v místech, kde se 
schází mládež, nebo závadové osoby a svých chováním narušují veřejný pořádek 
anebo poškozují majetek. To se jedná hlavně o zastávky autobusů, prostor  
železniční zastávky apod. V neposlední řadě zde i spolupracujeme s Policií ČR 
při řešení závažnějších oznámení, které policie obdrží a vyžádá si naší asistenci.

Opět bych závěrem uvedl, že v Mochově strážníci slouží rádi, neboť je zde  
výborná spolupráce s Obecním úřadem a na naší činnost je zde nahlíženo jako 
na přínos, nikoliv jako zbytečnost. Věřím, že i nadále se budeme setkávat při 
hlídkách. Pořád platí, že v případě, že byste sami měli nějaký podnět či poznatek, 
který by pomohl zefektivnit naši službu, budeme rádi, když se obrátíte na 
Obecní úřad a ten nám vaše připomínky předá.

  S přáním hezkých dní str. Radek Fedaček – velitel MP Čelákovice
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hORKá lINKa hlídky Městské policie 731 136 156     



Vážení spoluobčané,

rád bych Vás informoval o dění v naší jednotě od začátku 
roku 2015. Po Plesu sportovců v únoru jsme v první jarní 
sobotu uspořádali brigádu, při které jsme se snažili uklidit 
a připravit fotbalové hřiště a areál Na Hrázce na „novou 
sezónu“. Chtěl bych poděkovat všem účastníkům za jejich 
snahu a čas, kteří věnovali dobré věci ve prospěch občanů  
a hlavně dětí, kteří hřiště navštěvují. Bohužel musím konstato-
vat, že ve volnočasovém areálu Na Hrázce, se některé děti nechovají  
podle pravidel slušného chování a ničí pracně vybudované a drahé zařízení, 
oplocení a dělají nepořádek. Toto dění nás přivedlo na myšlenku (a dal jsem v tom-
to směru již podnět starostovi obce) na doplnění kamerového systému, který by 
celý areál hlídal.

A to nebylo vše, co se v první jarní sobotu dělo. V sokolovně byl odpoledne 
dětský karneval, za jehož přípravu a perfektní organizaci bych také rád podě-
koval všem, kteří se na ní podíleli. Vice informací ke karnevalu si přečtete ještě 
ve zprávě oddílu všestrannosti.

K činnosti ostatních sportovních oddílů bych uvedl start jarní části fotbalové 
soutěže (muži, mladší žáci) a blížící se zahájení nohejbalové sezóny. Neváhejte 
a navštivte některý z domácích utkání hraných na našich hřištích!

Hokejová sezóna končí 29. 3. Před posledním zápasem sezóny je již jisté, že 
náš hokejový oddíl vyhrál nižší skupinu Poděbradského poháru a umístí se tak 
celkově na sedmém místě z obou skupin. Kvalita této soutěže je čím dál vyšší.  
a v kombinaci s rostoucím věkem hráčů našeho oddílu a omezenou možností 
na doplnění kádru se zdá, že doba, kdy jsme se umísťovali na předních příč-
kách je bohužel pryč. Nicméně i v příští, jubilejní desáté sezóně pod křídly 
Sokola, se budeme i přesto snažit o co nejlepší výsledek.

SPOLKY A SDRužENÍ
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Na závěr bych chtěl ještě požádat spoluobčany, kteří mají doma nebo by třeba 
někdy našli doma nějaké materiály týkající se naší jednoty, zda by nám je  
neposkytli (k nahlédnutí, okopírování) a pomohli nám tak doplnit náš archiv, 
který jsme v loňském roce zrevidovali, všechny dostupné dokumenty setřídili 
a uložili. Při tom jsme právě bohužel zjistili, že nám v podstatě zcela chybí  
jakékoliv dokumenty od vzniku jednoty do r. 1951. Za každou drobnost budeme 
vděčni. Kontaktovat nás můžete jakkoliv na uvedených kontaktech, které jsou 
k dispozici na www.tjsokolmochov.wz.cz nebo www.facebook.com/sokolmochov, 
emailem na tjsokolmochov@seznam.cz nebo přímo přes nějakého člena výboru 
jednoty. Na těchto stránkách Vás také pravidelně informujeme o pořádaných 
akcích, termínech cvičení a jsou zde umístěné fotografie z proběhlých akcí  
a spousta zajímavostí. 

Děkujeme za podporu všem těm, kteří se nějak podílejí na chodu naší jednoty  
a která v příštím roce oslaví již 110 let existence. K tomuto kulatému výročí již 
teď plánujeme mimořádné akce, jenž by měly propagovat naší jednotu, její historii 
a současnost a nalákat tak do našich řad nebo na naše akce více občanů.

Přeji Vám krásné jaro a se sokolským Nazdar se těším na shledanou na některé 
akci pořádané T.J. Sokol Mochov!

Karel Mrňa
Starosta T.J. Sokol Mochov

Rozpis mistrovských utkání fot. oddílu - muži - jaro 2015:  

   12. kolo   4. 4.    16:30       SO           Mochov    Březí

   13. kolo 12. 4.    16:30       NE           Babice    Mochov

   14. kolo 18. 4.    17:00       SO           Mochov    Radošovice B

   15. kolo 26. 4.    17:00       NE           Škvorec     BMochov

   16. kolo   2. 5.    17:00       SO           Mochov    Sluštice

   17. kolo 10. 5.    17:00       NE           Pacov B    Mochov

   18. kolo 16. 5.    17:00       SO           Mochov    Křenice

   19. kolo 24. 5.    17:00       NE           Doubek    Mochov

   20. kolo 30. 5.    17:00       SO           Mochov    Přišimasy

   21. kolo   6. 6.    17:00       SO           Mochov    Doubravčice

   22. kolo 14. 6.    17:00       NE           Světice    Mochov
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dĚTsKý KaRNeVal aNeb „VíTeJTe V RIu“

K letošnímu loučení se zimou a vítání jara jsme pozvali děti do města svými kar-
nevaly proslulého. Zhlédli jsme se v zářivých barevných gejzírech, které do ulic 
brazilského Ria de Janeira vystřelují proudy tanečníků samby tanečními krea-
cemi a velmi nápaditými kostýmy. Podobnou barevnou, hudební a pohybovou 
atmosféru jsme se snažili přenést z Ria do mochovské Sokolovny v sobotu 
21. března 2015. V roce, kdy Rio de Janeiro slaví 450 let svého vzniku, a kdy  
i oslavy karnevalem byly ještě větší, než v předešlých letech.

Do Sokolovny se nám sice nevejde 90 tisíc návštěvníků, tak jako na Sambodrom, 
ani nemáme k dispozici 700 metrový úsek pro karnevalový průvod, ale vítěze  
v maskách a tanci a veselení máme i v Mochově.

Jsou to totiž všichni, kteří se dětského karnevalu zúčastní a nehledí ani na svůj věk. 
Hlavně všechny děti, které v maskách rozhýbaly své tělo v rytmu samby, salsy, 
cumbie a lambady, a ještě přitom stihly vytvořit barevný ohňostroj z třepetalek 
a v dlouhém hadu změřit Sokolovnu od vchodu až po zadní stěnu jeviště.

Takže víme, že letos měřila Sokolovna dvě řady dětských karnevalových masek. 
Zkusíme ji změřit i příští rok?

Ve veselém odpoledni, moderovaném s karnevalovým elánem Milanem Koci-
anem, se představila skupina holčiček ze Zumby se svou lektorkou Helenou  
Konopíkovou. Dokázaly nám, že mají k latinsko-americkému rytmu blíže, a že ho 
určitě nezapomenou ani s mezerou v hodinách Zumby, kterou si vyžádá odchod 
lektorky na mateřskou dovolenou. 

S poděkováním jsme vyjádřili i přání setkat se znovu v novém školním roce  
a navázat na oblíbené cvičení, které mochovským občanům přináší i roztomilá 
vystoupení na dětských akcích.

Děkujeme všem sponzorům, bez jejichž finanční pomoci by karneval nebyl 
tak barevný. Jsou to: Obecní úřad v Mochově a manželé Liškovi. Děkujeme  
i všem, kteří to krásné barevné odpoledne pomohli připravit, a za úžasný sladký 
raut Míle a Mildě Valáškovým. Poděkování organizátorů akce však patří především 
dětem a pak všem, kteří se nebojí si s dětmi hrát nejen v dětském pokoji.

Každou dětskou akci se snažíme 
spojit ve hru dětí i dospělých, a do- 
kázat dětem, že se mohou spolu 
bavit i tři generace a přes věkový 
rozdíl si vzájemně dělat radost 
a veselí. Určitě se to povede i na 
červencové Gymnaestrádě ve fin-
ských Helsinkách, které se z tisíců 
cvičenců z celého světa zúčastní  
i deset cvičenek Tělocvičné jednoty 
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ZpRáVy Z KNIhOVNy

Kdo sebou na dovolenou knihy nebere, dělá chybu. 
Protože dobrý román, detektivka nebo cokoliv 
jiného lze odložit a nebude se to na vás zlobit.

I když se blíží jaro, snad si najdete chvilku na po-
sezení s hezkou knihou či časopisem. Z časopisů 
vám nabízíme – 100x1 zajímavostí, Zahrádkář, 
Praktická žena, Domov, Zdraví, Květy a pro děti 
Čtyřlístek.

Z Mladé Boleslavi máme momentálně půjčených 150 knih, jedná se o knihy 
nové, půjčené na jeden rok, kdy zase dojde k výměně. V tomto souboru máme 
např. dvě knihy od Evžena Bočka – Poslední aristokratka a Aristokratka ve 
varu. Jsou to knihy plné humoru, zábavné, vtipné a jak se píše na přebalu knihy  
– nenajdete zde násilí, sex, vraždy ani hlubokomyslné myšlenky, ty knihy mají 
jedinou ambici: pobavit čtenáře. Proto také patřily mezi nejprodávanější knihy 
v lednu a v únoru. Máme další poutavé knihy: S. Lark – Ostrov tisíce pramenů, 
popisuje otrokářskou dobu, B. Eraskinová – Údolí havranů, E. L. James –  
3 díly Padesát odstínů šedi, temnoty a svobody, zfilmovaný je první díl a film 
právě probíhá v kinech. P. Taylor – Doktore, bacha na ženský, další z humor-
ných knih o venkovských lékařích z Irska, dále trochu smutné čtení od Silvie 
K. – Otrokyně sadistů, od Daniele Steelové máme v našem fondu 25 knih, její 
nová kniha se jmenuje Vítězové, příběh mladé dívky po úrazu páteře, která  
našla nový sport i nový smysl života. Strhující četbou je román Skleněný pokoj 
od S. Mawera, který nabízí rodinnou ságu, historickou fresku, milostnou  
romanci, vášně, zrady, velké umění i velké dějiny. Autorovi byly inspirací osudy 
skutečné brněnské vily Tugendhat a jejích obyvatel.

Na jarní přípravu zahrad a zahrádek máme krásné knihy, příručky a encyklopedie. 
Pro starší děti – šest dílů Deníku malého poseroutky, pro mladší a předškolní 
děti krásné pohádky, básničky a hádanky.

Přijďte se třebas jenom podívat, i s dětmi, určitě vás některé knihy zaujmou. 
Naše knihovna vlastní 3500 knih a je otevřená ve středu od 15 do 19,30 hod.  
Těším se na Vás!

Květa Vokounová, knihovnice
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SOKOL Mochov, a jejíž heslo zní ALL GENERATION TOGETHER aneb v českém 
pojetí „Společně v pohybu“. Jak se to povedlo českým sokolským cvičencům 
na olympijském stadionu, vám povíme po prázdninách.

V Mochově se však znovu všichni sejdeme na akci „Slet čarodějnic“ už ve čtvrtek 
30. dubna 2015!

oddíl všestrannosti T.J. Sokol Mochov



MObIlNí sVOZ NebeZpečNých OdpadŮ a OdpadŮ uRčeNých Ke 
ZpĚTNéMu OdbĚRu 

     Obec:         Mochov

     Den a datum:     sobota 18. 4. 2015

     Stanoviště:     separační dvůr

     Čas:          9.35 – 10.35

Odpady, které budou přebírány:

nebezpečný odpad – oleje, znečištěné obaly, barvy, lepidla, pryskyřice, mastné tkaniny, 
ředidla, rozpouštědla, kyseliny, zásady, pesticidy, léky, AKU baterie, monočlánky, atd.

elektrospotřebiče – lednice, televize, monitory, zářivky, drobné elektrospotřebiče
(jelikož lednice, televize a monitory patří do systému zpětného odběru, budou tyto elek-
trospotřebiče převzaty pouze kompletní)

pneumatiky – od osobních automobilů bez disků, ostatní pneumatiky (to znamená 
s disky, traktorové atd.) nebudou převzaty!

prosíme o striktní dodržování předávaných odpadů. děkujeme.

JaRNí aKce V MOchOVĚ

   24. 4. 2015    17 hod     Páteční tvoření                                 Autoškola

   25. 4. 2015    15 hod     Divadelní představení pro děti          Sokolovna

   30. 4. 2015    k večeru    Slet čarodějnic pro děti a pro dospělé    Sokolský areál Na Hrázce

   16. 5. 2015    15 hod     Setkání seniorů s hudbou, 
                                               s přednáškou o dravcích žijících kolem
                                               nás a s ukázkou výcviku jestřába          Salonek hotelu Bouček

   29. 5. 2015    17 hod     Páteční tvoření Autoškola

   30. 5. 2015                    Dětský den Sokolský areál               Na Hrázce

         6. 2015                    Divadelní představení pro děti          Sokolovna

Sledujte pozvánky na vývěsních místech a pozvánky prostřednictvím hlášení místního rozhlasu.
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V rámci mobilního svozu nebezpečného 
odpadu nebude přebírán od občanů  
z kapacitních důvodů objemný odpad 
(nábytek, linolea, koberce, atd.) – nejedná 
se o nebezpečný odpad!
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SPOLEČENSKá KRONiKA
Všem lidem prospívá čas od času uvolnění duše. Odpočinek totiž obnovuje 
životní sílu a veselá nálada rozežene každý smutek.

Lacius Annaeus Seneca - O životě

duben        Květen               červen

Anna Boumová    86 let     Drahomíra Ulrychová 80 let     Jaroslava Kvapilová 82 let  
Jaroslava Šafrová 83 let                                                         Milada Rumlová       88 let
                                                                                               Jaroslava Veselá      89 let
                                                                                               Marta Zemanová      91 let
Všem jubilantům přejeme zdraví, štěstí 
a hodně duševních i fyzických sil  
v následujících letech života!!!

 VíTáNí ObčáNKŮ

V pátek 20. března 2015 jsme mezi nás přivítali Tomáše, Vojtěcha, Ondřeje, 
Veroniku, Charlotte, Nelu, Lucii, Matěje a Dominika - nové občánky naší obce.

Vítejte a ať se Vám i Vašim rodičům v Mochově dobře daří!


